
KRISTIJAN JELIĆ:  

- Poštovani svi,  

evo prvo bi iskoristio priliku evo da i čestitam evo Zagrebačkom holdingu na iskazanoj 

dobiti od 51 milijun kuna. Jedino što mi nije drago da je većinom tom rezultatu kumovalo 

nepokretanje dobrim dijelom i javne nabave i zaustavljanje dijela investicija i dobrim dijelom 

što ste i naveli otpuštanje 749 radnika.  

Ali da prijeđemo na pitanje. Moje pitanje je upućeno predsjedniku Uprave Zagrebačkog 

holdinga. Vezano je, naime Zagrebački holding kao i većina podružnica poput Čistoće, 

Gradskih groblja, Tržnica obavljaju pretežito komunalnu djelatnost. Zakon o komunalnom 

gospodarstvu Narodne novine 68/2018. u članku 51. određuje da se obavljanje uslužnih 

komunalnih djelatnosti financira iz četiri izvora a to su cijene komunalnih usluga, proračuna 

jedinice lokalne samouprave, prihoda određenih posebnim zakonima i ostalih prihoda što znači 

da u planovima poslovanja i u godišnjim izvješćima o poslovanju mora biti definirano koliko 

sredstava je pojedina podružnica dobila iz svakog od ova četiri nabrojana izvora. Niti jedna 

podružnica barem koliko je meni poznato nema to definirano nego se sve klasificira kao prihodi 

od prodaje.  

Nadalje, u članku 34. piše da trgovačko društvo koje uz povjerenu komunalnu djelatnost 

obavlja i druge djelatnosti od općeg interesa i/ili tržišno gospodarsku djelatnost mora 

računovodstvene poslove za te djelatnosti obavljat odvojeno. Opet niti jedna podružnica to ne 

čini i time Holding izravno krši zakon.  

Naime evo samo kao primjer ću navest. Tržnice ili placevi su komunalna djelatnost a 

veletržnice i hladnjače su gospodarska. Mi nemamo, sve se, sve se zajedno izvješće podnosi i 

ne znamo ni koliko je veletržnica ili hladnjača primjerice imala prihoda ili rashoda  

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

a ne znamo ni koliko je  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo.  

 

KRISTIJAN JELIĆ:  

- koliko su placevi dobili od ovih  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala zastupniče.  

 

KRISTIJAN JELIĆ:  

- prije četiri nabrojana izvora.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Ja molim i žamor da se malo smiri u dvorani.  

……(Nerazumljiva upadica zastupnika Jelića)……  

Je, je. Je, je. Molim da se žamor smiri.  

Izvolite, gospodin Novaković predsjednik Uprave Holdinga.  

 

IVAN NOVAKOVIĆ:  

- Dobar dan! Hvala, hvala na pitanju.  

Drago mi je da ste prepoznali  rezultate koje smo uspjeli postići. Oni su prije svega set 

mjera ušteda. Jedan dio se odnosio na Program zbrinjavanja koji je bio nužan ali veći dio i 

najveći dio je zapravo bio kroz troškove vanjskih usluga. Pri tome ističemo znači u dijelu 

gospodarenja otpadom gdje smo više od 80 milijuna kuna uštedjeli na godišnjoj razini.  



Vezano za pitanje oko komunalnih djelatnosti istina je znači mi imamo dio aktivnosti 

koje su komunalne, dio koje su komercijalne. Vodimo odvojeno znači informacije o prihodima 

ostvarenima po tim osnovama. Sukladno zakonu i napucima Gradske uprave mi dostavljamo 

sve izvještaje koji su traženi tako da te informacije koje je moguće zapravo izvuć mi smo 

dostavili gradskim uredima. Ukoliko se pokaže potreba da je nužno još više detaljnih 

informacija dat mi ćemo to napraviti tako da evo predlažem da s nadležnim gradskim uredom 

razradimo nove izvještaje ako je potrebno i dostavljat ćemo ih i gradskim zastupnicima.  

Hvala.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo.  

Želite dodatno objašnjenje? Izvolite, zastupnik Kristijan Jelić.  

 

KRISTIJAN JELIĆ:  

- Dobro samo bilo je kratko pa samo da i napomenem naravno u toj racionalizaciji 

odnosno dobrim poslovanjima dobrim dijelom je utjecalo i subvencioniranje od strane vlade za 

energente ali dobro, pustimo se toga.  

Drago mi je da ste podnijeli nadležnim službama takvo izvješće ali mi, mi to nismo 

dobivali. Jer ja koliko sam vidio svaki put je to ukupno. Znači uvijek su ukupni prihodi a kao 

što sam već naveo znači prema zakonu o komunalnom gospodarstvu trebalo bi biti odvojeno. 

Tako da evo apeliram da sljedeći put to dobijemo i mi kao gradski zastupnici na taj način, da 

budemo usklađeni na kraju krajeva i sa zakonom.  

Hvala lijepo.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Gradonačelnik želi dat obrazloženje. Izvolite gradonačelniče.   

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Predsjednik Uprave Holdinga je već odgovorio vezano za samo izvještavanje, a ja bi 

se dotaknuo ovog što se spomenuli oko rezultata. Pa ajmo i to reć.  

2019. godine je Holding bilježio gubitak. Prvi puta nakon 2019. godine je zabilježio 

plus. 50 milijuna kuna u javnosti zvuči puno al' nije to puno na prihode od 5 milijardi kuna. Ali 

nije ideja da Zagrebački holding ostvaruje dobit. Ideja je da Zagrebački holding bude na 

pozitivnoj nuli tako da ovih 50 milijuna kuna de facto je pozitivna nula zato što je ideja da svu 

dobit kroz povećanje efikasnosti Zagrebačkog holdinga se prelije u kvalitetu usluga i to je ono 

što je jasan cilj koji Uprava Zagrebačkog holdinga ima od nas kao Skupštine Zagrebačkog 

holdinga.  

Međutim, još jednom, prvi puta nakon 2019. godine Holding je u plusu. Samo 2021. 

godine je imao gubitak u rezultatu od 800 milijuna kuna. Sad od 800 milijuna kuna do plus 50 

nije mala stvar. I to nije da nije bilo subvencija cijena električne energije, subvencije cijena 

električne energije su za sva komunalna poduzeća u Hrvatskoj. Za osječko, zagrebačko, riječko, 

splitsko, u istoj mjeri. Znači da i to ne mistificiramo.  

Ali nisu subvencije dovoljne zašto je došlo od 800 milijuna kuna do pozitivne nule ili 

50 milijuna kuna dobiti nego zbog restrukturiranja. Restrukturiranje koje je trenutno u 

Hrvatskoj najveće u tijeku, u Zagrebačkom holdingu. 700 ljudi koji je bio višak u administraciji 

više ne radi u Holdingu. Gdje, koja je to vlast napravila nakon što je došla na izbore? Koja 

uprava? A s druge strane 'outsourcing' koji se radio zadnjih godina je smanjen na minimalnu 

mjeru. Znači ako je gubitak Čistoće bio prije 200 milijuna kuna godišnje jer je glomazni otpad 

išao privatnicima, jer je bio otpad išao privatnicima i sad je to smanjeno na 50-ak milijuna kuna 

godišnje ja bih rekao da je to uspjeh.  



……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

I mislim da to treba tako i evidentirati.  

 

 


